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Protokół nr 22/20 

 

z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty, które odbyło się 
w dniu 9 września 2020 r. w trybie zdalnym 

 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 08.40 

Zakończenie posiedzenia 11.00 

 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew otworzyła 

i prowadziła posiedzenie, witając wszystkich obecnych.  

W posiedzeniu, które odbyło się w trybie zdalnym, udział wzięli członkowie komisji zgodnie 

z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Stargard Jerzy 

Makowski. 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 6 członków Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty obecnych było 6 członków komisji. Ponadto w posiedzeniu komisji  w trybie 

zdalnym uczestniczyli Wójt Gminy Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur, 

Skarbnik Gminy Bernadeta Kubicka, Sekretarz Gminy Jadwiga Michalska, Przewodniczący 

Rady Gminy Stargard Sebastian Janiak. W części posiedzenia komisji zdalnie uczestniczyła 

Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Magdalena Ściężor. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do porządku.  

 

Radna Agnieszka Bieniek zabierając głos zapytała, dlaczego w porządku posiedzenia komisji 

nie ma punktu dotyczącego przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji? Radna 

powiedziała, że na początku kadencji były przyjmowane protokoły, a od jakiegoś czasu nie ma 

przyjęcia protokołów. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew protokoły 

z posiedzeń komisji są sporządzone. Następnie dodała, że przy okazji następnego porządku 

posiedzenia weźmie pod uwagę sugestię Radnej.  

 

Następnie Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

poddała pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

   

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zatwierdzenia porządku posiedzenia stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj. 6 głosami „za” przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku posiedzenia; 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 11 września 2020 r.; 
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3. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2019 oraz informacja na temat 

wypłaconych stypendiów w 2019 roku – Opinia komisji na sesję;  
4. Ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2020/2021- Stanowisko komisji na sesję; 
5. Informacja Wójta Gminy nt. funkcjonowania systemu odbioru odpadów komunalnych 

z terenu gminy za I półrocze 2020 roku – Stanowisko Komisji; 

6. Analiza realizacji budżetu gminy za I półrocze 2020 roku – Opinia Komisji; 

7. Sprawy różne; 

8. Zamknięcie posiedzenia komisji.  

 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 11 września 

2020 r. 

- Projekt Uchwały Nr XIX/1/20 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski omówił projekt uchwały. Wójt powiedział, że umowa 

na dzierżawę nieruchomości położonej w obrębie Wierzchląd zawierana jest po raz kolejny. 

Wójt powiedział, że dotychczasowy dzierżawca wystąpił o przedłużenie umowy na kolejne trzy 

lata, a czynsz za dzierżawę wynosi 4488 zł plus VAT.  

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/1/20 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/1/20 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność gminy stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XIX/1/20 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XIX/2/20 w sprawie ustalenia bonifikaty od ceny sprzedaży 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski omówił projekt uchwały. Wójt wyjaśnił, że uchwała dotyczy 

udzielenia bonifikaty w wysokości 90% ceny sprzedaży w trybie bezprzetargowym, na rzecz 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Antoniego z Padwy w Kobylance. Wójt dodał, 

że jest to nieruchomość niezbudowana położona w Skalinie stanowiąca własność Gminy, 

z przeznaczeniem na cele sakralne. Kontynuując Wójt powiedział, że z wnioskiem o sprzedaż 
tej nieruchomości wystąpiła Pani Sołtys i Rada Sołecka ze Skalina oraz Proboszcz Parafii 

w Kobylance. Wójt dodał, że na terenie tej nieruchomości planowane jest umieszczenie drogi 

krzyżowej oraz dróżek Maryjnych. Ponadto Wójt powiedział, że wnioskodawca wniósł 

o udzielenie bonifikaty w wysokości 99,9% od ceny sprzedaży tej nieruchomości. Natomiast 



- 3 - 

 

Wójt wyjaśnił, że propozycja Gminy jest, aby bonifikata była w wysokości 90%, w związku  

z tym po udzieleniu bonifikaty pozostanie do zapłaty przez Parafię kwota 7800 zł. 

Radny Janusz Łojko zapytał, czy zostanie sporządzona umowa sprzedaży notarialna i czy tym 

samym ta nieruchomość przejdzie na własność Kościoła, a następnie zapytał, kto poniesie 

koszty notarialne? Ponadto powiedział, że zastanawiające jest, że za tak niską kwotę 
ta nieruchomość przejdzie na rzecz Parafii.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że zostanie sporządzony Akt Notarialny ze sprzedaży 

nieruchomości, a koszty notarialne poniesie nabywca. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

wyczerpania głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/2/20 

w sprawie ustalenia bonifikaty od ceny sprzedaży. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/2/20 

w sprawie w sprawie ustalenia bonifikaty od ceny sprzedaży stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XIX/2/20 w sprawie ustalenia bonifikaty od ceny sprzedaży 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XIX/3/20 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Grzędzice 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/3/20 w sprawie nadania 

nazw ulic w miejscowości Grzędzice. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/3/20 

w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Grzędzice stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Kopia Projektu uchwały Nr XIX/3/20 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Grzędzice 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

- Projekt Uchwały Nr XIX/4/20 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Sowno 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/4/20 w sprawie nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Sowno. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/4/20 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Sowno stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 
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Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XIX/4/20 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Sowno 

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

- Projekt Uchwały Nr XIX/5/20 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia ich przebiegu   

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski omówił projekt uchwały. Wójt wyjaśnił, że uchwała dotyczy 

drogi w Małkocinie, która przebiega od skrzyżowania do Pałacu i jest oznaczona numerem 

geodezyjnym 755, której Gmina chce nadać kategorię drogi gminnej. Następnie Wójt 

powiedział, że na posiedzeniach komisji w dniu wczorajszym, po uwagach Radnego Grzegorza 

Stępnia dotyczących drogi, o której mowa w projekcie uchwały, w ocenie Radnych, należy 

ponownie przeanalizować temat zaliczenia tej drogi do kategorii dróg gminnych. Wójt dodał, 

że również uważa, iż należy wycofać tę uchwałę i poddać ją do ponownego przeanalizowania. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zapytała 

o opinię komisję, czy projekt uchwały ma być poddany pod zaopiniowanie, czy komisja 

sporządzi wniosek o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad sesji. 

Radny Janusz Łojko powiedział, że jeżeli odłożenie tego tematu w czasie ma wyjaśnić 
wątpliwości, to przychyla się do tego. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że jest za ściągnięciem projektu uchwały. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że można złożyć wniosek na sesję o wycofanie uchwały 

z porządku obrad. Natomiast zdaniem Radnego skoro projekt uchwały jest w porządku obrad, 

to powinien zostać zaopiniowany. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

wyczerpania głosów w dyskusji i przeanalizowaniu przez komisję kwestii wycofania 

lub zaopiniowania projektu uchwały poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/5/20 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu.   

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/5/20 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 2 głosami „przeciw” i 4 głosami „wstrzymującymi 

się” negatywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Kopia Projektu uchwały Nr XIX/5/20 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia ich przebiegu stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

- Projekt Uchwały Nr XIX/6/20 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji Stargard: Gminy 

Miasto Stargard, Gminy Stargard, Gminy Kobylanka przy realizacji zadania 

polegającego na aktualizacji obszaru i granic aglomeracji oraz wyznaczenia aglomeracji 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 
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Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur omówiła projekt uchwały. Zastępca Wójta wyjaśniła, 

że inicjatorem Porozumienia jest Miasto Stargard, jako Gmina wiodąca. Następnie Pani Wójt 

powiedziała, że przedmiotem porozumienia będzie współdziałanie Gmin, polegające 

na aktualizacji obszaru i granic aglomeracji oraz wyznaczeniu aglomeracji Stargard. Zastępca 

Wójta dodała, że w skład aglomeracji wchodzą Gmina Miasto Stargard, Gmina Stargard 

oraz Gmina Kobylanka. Kontynuując Pani Wójt wyjaśniła, że Miasto Stargard, jako Gmina 

wiodąca zainicjowało podjęcie tematu aktualizacji obszaru i granic aglomeracji, ponieważ 
przez ostatnie dziesięć lat wiele się zmieniło na obszarze aglomeracji a ideą jest stworzenie 

bazy i zaktualizowanie równoważnej liczby mieszkańców (RLM), działek i ich powierzchni. 

Pani Wójt dodała, że Gmina Stargard jako partner, również jest zainteresowana aktualizacją 
dokumentacji, ponieważ w przypadku występowania o środki pomocowe istotne jest to, 

że gmina należy do aglomeracji. Następnie Zastępca Wójta powiedziała, że Gmina Stargard 

jako partner poniesie koszt aktualizacji obszaru i granic aglomeracji w wysokości 20% 

tego zadania. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/6/20 w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład 

aglomeracji Stargard: Gminy Miasto Stargard, Gminy Stargard, Gminy Kobylanka 

przy realizacji zadania polegającego na aktualizacji obszaru i granic aglomeracji 

oraz wyznaczenia aglomeracji. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/6/20 

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin 

wchodzących w skład aglomeracji Stargard: Gminy Miasto Stargard, Gminy Stargard, Gminy 

Kobylanka przy realizacji zadania polegającego na aktualizacji obszaru i granic aglomeracji 

oraz wyznaczenia aglomeracji stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Kopia Projektu uchwały Nr XIX/6/20 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji Stargard: Gminy Miasto 

Stargard, Gminy Stargard, Gminy Kobylanka przy realizacji zadania polegającego 

na aktualizacji obszaru i granic aglomeracji oraz wyznaczenia aglomeracji stanowi załącznik 

nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XIX/7/20 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 

w Gminie Stargard na rok szkolny 2020/2021 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/7/20 w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Stargard na rok szkolny 2020/2021 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/7/20 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Stargard na rok szkolny 

2020/2021 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  
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Kopia Projektu uchwały Nr XIX/7/20 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 

w Gminie Stargard na rok szkolny 2020/2021 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XIX/8/20 zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatków 

w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso  

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały i poinformowała, że uchwała pojawiła się w związku z wyborem 

Sołtysa w miejscowości Witkowo Pierwsze, którym został Pan Remigiusz Zakrzewski. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/8/20 zmieniającej uchwałę 
w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.  

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/8/20 

zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt 

uchwały. Stosownie do art. 25a Ustawy o samorządzie gminnym w głosowaniu udziału 

nie wzięli radni będący sołtysami. 

Kopia Projektu uchwały Nr XIX/8/20 zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatków 

w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso stanowi 

załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały Nr XIX/9/20 w sprawie zmian budżetu gminy na 2020 r. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Skarbnik Gminy Bernadeta Kubicka omówiła ww. projekt uchwały. Skarbnik przedstawiła 

proponowane zmiany w budżecie gminy na 2020 r. Omawiając projekt uchwały powiedziała, 

że zmniejsza się dochody bieżące gminy związane z realizacją zadań własnych o kwotę 109 637 

zł, ponadto zwiększa się dochody budżetu gminy związane z realizacją zadań własnych o kwotę 
564 048,15 zł, w tym dochody bieżące o kwotę 315 462,23 zł i dochody majątkowe o kwotę 
248 585,92 zł. Następnie Skarbnik wyjaśniła i przedstawiła poszczególne pozycje wpływające 

na zwiększenie tych kwot. Kontynuując Skarbnik powiedziała, że zmniejsza się wydatki 

budżetu gminy związane z realizacją zadań własnych na łączną kwotę 240 600,45 zł, z czego 

wydatki bieżące na kwotę 185 992,45 zł i wydatki majątkowe na kwotę 54 608 zł. Ponadto 

Skarbnik wyjaśniła, że zwiększa się wydatki budżetu gminy związane z realizacją zadań 

własnych o kwotę 695 011,60 zł, z tego wydatki bieżące o kwotę 520 536 zł i wydatki 

majątkowe o kwotę 174 475, 60 zł. Następnie Skarbnik powiedziała, że wprowadza się 
do budżetu przychody w wysokości 29 988,68 zł z tytułu wolnych środków jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczeń kredytów z lat 

ubiegłych. Ponadto Skarbnik powiedziała, że zmniejsza się przychody budżetu z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczek do kwoty 9 250 000,00 zł. Podsumowując omawianie 

projektu uchwały Skarbnik Gminy powiedziała, że planowany deficyt budżetu gminy pozostaje 

bez zmian i zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z kredytów bankowych w wysokości 

6 660 000 zł oraz wolnymi środkami w wysokości 1 849 988, 68 zł.  
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Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/9/20 w sprawie zmian 

budżetu gminy na 2020 r. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XIX/9/20 

w sprawie zmian budżetu gminy na 2020 r. załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 3 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Kopia Projektu uchwały Nr XIX/9/20 w sprawie zmian budżetu gminy na 2020 r. stanowi 

załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały Nr XIX/10/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2020-2031  

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Skarbnik Gminy Bernadeta Kubicka wyjaśniła, że ostatnia zmiana wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2020-2031 miała miejsce  w maju br. od tamtego momentu 

Zarządzeniami Wójta wprowadzono wiele zmian do budżetu gminy, zmiany wprowadzane są 
także projektem uchwały w sprawie zmian do budżetu z dnia 11 września 2020 r.  i na podstawie 

tych zmian uaktualnia się i urealnia WPF. Następnie Skarbnik Gminy omówiła ww. projekt 

uchwały.  

Radna Agnieszka Bieniek zwracając się do Wójta poprosiła o omówienie, czego dotyczy 

punkt w WPF, w wykazie przedsięwzięć, tj. plany zagospodarowania przestrzennego obręb 

Strachocin i Grzędzice. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że są to dwa plany zagospodarowania przestrzennego, 

które są w trakcie realizacji. Następnie Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o Strachocin, 

to obecnie trwają prace nad planem,  gdzie m.in. obejmuje on obszar, na którym znajduje się 
działka oznaczona numerem geodezyjnym nr 59, którą Gmina chce przejąć od Starostwa 

na potrzeby Sołectwa, ponadto po spotkaniu z mieszkańcami na temat opracowywanego planu, 

wnieśli oni swoje uwagi dotyczące ich nieruchomości. Natomiast odnośnie prac nad planem 

zagospodarowania przestrzennego obręb Grzędzice, Wójt wyjaśnił, że te prace dotyczą obszaru 

w kierunku ulicy Przedwiośnie, gdzie ma być przeznaczony teren pod zabudowę 
mieszkaniową. 
Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zwracając się do Pani Skarbnik, zapytał 

odnośnie wolnych środków, czy Skarbnik zwiększała wolne środki, czy są to wolne środki 

przeniesione z ubiegłego roku? 

Skarbnik Gminy Bernadeta Kubicka wyjaśniła, że są to wolne środki przeniesione 

z ubiegłego roku i lat poprzednich, które nie zostały wydatkowane w latach poprzednich 

i jest  to kwota, która jest do dysponowania na ten rok. Następnie wyjaśniła, że są to środki, 

które zostały z tytułu zaciągniętych, a nie wykorzystanych na potrzeby budżetu kredytów z lat 

ubiegłych. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

wyczerpania głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIX/10/20 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2020-2031.  
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Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały 

Nr XIX/10/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 

2020-2031 załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały Nr XIX/10/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Stargard na lata 2020-2031 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 

AD 3. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2019 oraz informacja 

na temat wypłaconych stypendiów w 2019 roku 

oraz  

AD 4. Ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2020/2021 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew powiedziała, 

że w związku z tym, iż w posiedzeniu Komisji uczestniczy zdalnie Kierownik Ośrodka 

Administracyjnego Szkół Magdalena Ściężor, proponuje, aby omówić w jednym punkcie 

Ocenę działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2019 oraz informację na temat 

wypłaconych stypendiów w 2019 roku i Ocenę przygotowania szkół do roku szkolnego 

2020/2021 natomiast głosowanie nad przyjęciem ww. informacji będzie przeprowadzone 

oddzielnie. 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty przywitała 

Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Magdalenę Ściężor. 

Zastępca Wójta Dorota Mazur omówiła Ocenę działalności Ośrodka Administracyjnego 

Szkół za rok 2019 oraz informację na temat wypłaconych stypendiów w 2019 roku i Ocenę 
przygotowania szkół do roku szkolnego 2020/2021. Zastępca Wójta wyjaśniła, 

że do 10 września br. nauczyciele otrzymają wyrównanie wynagrodzeń. Następnie 

powiedziała, że w informacji przedstawiona została sytuacja związana ze Spółdzielnią 
„Pęzinka”, gdzie Kuchnia Gminna przestała już działać i w chwili obecnej Spółdzielnia 

„Pęzinka” ma realizować zadania przygotowywania i dostarczania posiłków dla uczniów szkół 

i dzieci przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stargard. Kontynuując 

Pani Wójt powiedziała, że stawka obiadowa będzie wynosiła 6,50 zł, a za posiłek dla dzieci 

w przedszkolu będzie to kwota 9,80 zł. Zastępca Wójta powiedziała również, że odbyły się 
konkursy na stanowisko dyrektora w szkole w Pęzinie i w szkole w Małkocinie, odbyły się 
również awanse na stopień nauczyciela mianowanego. Następnie omawiając przygotowaną 
informację, przedstawiła jak wygląda sytuacja w OAS jeżeli chodzi  o Zakładowy Fundusz 

Świadczeń Socjalnych, a mianowicie, że cały czas prowadzone jest postępowanie wyjaśniające, 

była przeprowadzona kontrola przez Biegłego Rewidenta i w wyniku ustalonych 

nieprawidłowości skierowane zostało zawiadomienie do Prokuratury, zarządzony został 

również audyt, który nadal trwa. Następnie Zastępca Wójta omówiła informację na temat 

wypłaconych stypendiów. Ponadto powiedziała, że Rada Gminy w maju podjęła uchwałę 
w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

w Gminie Stargard i w chwili obecnej te stypendia cieszą się dużym zainteresowaniem. 

Pani Wójt powiedziała, że na dzień dzisiejszy wpłynęło dużo wniosków ze szkół o przyznanie 

stypendiów naukowych i artystycznych, ogółem wpłynęło 57 wniosków i muszą zostać 
zweryfikowane, w związku  z tym została powołana komisja przez Wójta Gminy i komisja 

rozpatrzy wnioski do 31 października br. Kontynuując Zastępca Wójta powiedziała, że nauka 

w szkołach na terenie gminy w czasie pandemii odbywała się w trybie zdalnym, natomiast 

od 1 września br. nauczanie odbywa się w trybie stacjonarnym i na chwilę obecną nie pojawiły 

się żadne informacje, które wpłynęłyby na zmianę sposobu nauczania. Pani Wójt powiedziała, 

że Gmina jest w ciągłym i bezpośrednim kontakcie z dyrektorami szkół i wprowadzone zostały 
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comiesięczne spotkania z dyrektorami w urzędzie, aby monitorować sytuację w szkołach, 

szczególnie pod kątem sytuacji związanej z koronawirusem. 

Radny Janusz Łojko zwracając się do kierownik OAS, zapytał, jak w chwili obecnej wygląda 

sytuacja związana ze Spółdzielnią „Pęzinka”? 

Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Magdalena Ściężor wyjaśniła, 

że Spółdzielnia „Pęzinka” realizuje zadania, które dotąd realizowała Kuchnia Gminna 

w Pęzinie, tj. przygotowywanie i dostarczanie posiłków dla uczniów i dzieci przedszkolnych. 

Kierownik dodała, że w sierpniu zostały podpisane umowy ze Spółdzielnią 
na przygotowywanie i dostarczanie posiłków dla dzieci do przedszkola w Sownie, 

ponieważ jest to zadanie własne Gminy, a także podpisana została umowa przez GOPS 

w ramach refundowanego dożywiania na dostarczanie i przygotowywanie posiłków 

dla uczniów w szkołach i przedszkolu. Kontynuując Pani Kierownik powiedziała, że stawka 

za obiad jednodaniowy dla uczniów szkół będzie wynosiła 6,50 zł, natomiast posiłek dla dzieci 

przedszkolnych to koszt 9,80 zł, ponadto zamówienie posiłków dla uczniów szkół 

podstawowych oraz rozliczenia będą dokonywane indywidualnie przez rodziców 

we współpracy ze Spółdzielnią „Pęzinka”. 

Radny Janusz Łojko doprecyzowując swoje pytanie, zapytał, czy utworzenie Spółdzielni 

„Pęzinka” było zasadne, czy w chwili obecnej można powiedzieć, że wszystko zadziałało 

i nie ma się o co martwić? Ponadto zapytał, czy wiadomo, ile osób korzysta z usług Spółdzielni? 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur odpowiadając wyjaśniła, że to jest dopiero początek 

działalności Spółdzielni i na ocenę oraz analizę potrzeba czasu. Ponadto Pani Wójt powiedziała, 

że na rozpoczęciu roku szkolnego w szkołach pojawiły się informacje o możliwości korzystania 

z wyżywienia ze Spółdzielni „Pęzinka” i w chili obecnej rodzice składają deklaracje. 

Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Magdalena Ściężor dodała, że wyżywienie 

dla uczniów rozpoczęło się od 7 września br., trwa zbieranie deklaracji korzystania z posiłków. 

Ponadto Pani Kierownik powiedziała, że OAS będzie kontrolował jak działa Spółdzielnia 

„Pęzinka”. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty zapoznała się z informacją na temat Oceny 

działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2019 oraz informacji na temat 

wypłaconych stypendiów w 2019 roku 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

po zapoznaniu się przez Komisję Socjalno-Porządkową i Oświaty z informacją na temat Oceny 

działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2019 oraz informacji na temat 

wypłaconych stypendiów w 2019 roku poddała ww. informację do zaopiniowania. 

  

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad przyjęciem informacji na temat Ocena 

działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2019 oraz informacja na temat 

wypłaconych stypendiów w 2019 roku stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po omówieniu i zapoznaniu się z  informacją na temat 

Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2019 oraz informacja na temat 

wypłaconych stypendiów w 2019 roku, wyrażając opinię przyjęła powyższą informację. 
  

Następnie Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

po omówieniu i zapoznaniu się przez Komisję Socjalno-Porządkowa i Oświaty z Oceną 
przygotowania szkół do roku szkolnego 2020/2021 ww. informację do zaopiniowania. 
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Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad przyjęciem informacji na temat Ocena 

przygotowania szkół do roku szkolnego 2020/2021 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 

protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po omówieniu informacji na temat Ocena 

przygotowania szkół do roku szkolnego 2020/2021, wyrażając stanowisko przyjęła powyższą 
informację. 
 

Informacje na temat Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2019 

oraz informacja na temat wypłaconych stypendiów w 2019 roku i Ocena przygotowania szkół 

do roku szkolnego 2020/2021 stanowią załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

AD 5. Informacja Wójta Gminy nt. funkcjonowania systemu odbioru odpadów 

komunalnych z terenu gminy za I półrocze 2020 roku 

 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur przedstawiła i omówiła ww. Informację. Zastępca 

Wójta powiedziała, że przygotowana informacja nt. funkcjonowania systemu odbioru odpadów 

komunalnych z terenu gminy za I półrocze 2020 roku informuje m.in. o przepisach prawnych 

regulujących gospodarkę odpadami komunalnymi i pokazuje obowiązującą stawkę. Następnie 

Pani Wójt powiedziała, że podmiot, który świadczy usługi odbioru i zagospodarowania 

odpadów z terenu gminy to firma ATF z Chojnicy, której wynagrodzenie za wykonanie usługi 

w ramach zamówienia w okresie od 1 stycznia 2020 r. do 31 grudnia 2021 roku wynosi 

6 778 144,80 zł. Zastępca Wójta wyjaśniła jak wygląda częstotliwość odbioru odpadów, 

powiedziała także o odbiorze odpadów wielkogabarytowych, który odbył się wiosną br. 

Następnie omówiła jak wygląda sytuacja związana z prowadzoną windykacją. Zastępca Wójta 

powiedziała, że łączna liczba mieszkańców objętych systemem odbioru odpadów wynosi 

11151 osób, a złożonych zostało 3963 deklaracje. Kontynuując wyjaśniła, że za to półrocze 

wysłanych zostało 212 wezwań o złożenie wyjaśnień na temat nieścisłości w deklaracjach 

dotyczących ilości osób, a także 162 wezwania do złożenia deklaracji, po czym złożonych 

zostało 111 deklaracji i na chwilę obecną nie złożyło deklaracji 28 właścicieli nieruchomości. 

Następnie Zastępca Wójta odniosła się do przedstawionej w informacji pozycji dotyczącej 

zaległości i windykacji należności, gdzie przedstawiony został stan zaległości na 30 czerwca 

2020r., w związku z tym Pani Wójt poinformowała, że na dzień 31 sierpnia 2020 r. sytuacja 

jeżeli chodzi o windykację należności wygląda dużo lepiej. Następnie Pani Wójt powiedziała, 

że w październiku odbędzie się druga tura wywozu odpadów wielkogabarytowych, w związku 

z tym w najbliższych dniach pojawi się harmonogram wywozu i zostanie on rozesłany 

do Sołtysów, umieszczony zostanie także na stronie internetowej i tablicach ogłoszeń. 
Kontynuując temat windykacji należności Zastępca Wójta powiedziała, że windykacja działa 

sprawnie i przynosi pozytywne efekty, gdzie widoczny jest spadek należności z tytułu opłat 

za odpady. Zastępca Wójta poinformowała, że wysłano łącznie 1925 upomnień na łączną kwotę 
232 646, 72 zł, a po wysyłce upomnień odnotowano wpłaty na kwotę 183 920,31 zł. Pani Wójt 

wyjaśniła, że w związku ze zwiększeniem wysyłki m.in. upomnień i dużymi kosztami wysyłki 

przez operatora pocztowego, podjęto decyzję o zatrudnieniu drugiego gońca celem obniżenia 

kosztów. Następnie Pani Wójt powiedziała, że zamiarem Gminy jest ustalić właścicieli 

nieruchomości, którzy nie złożyli deklaracji, a także do zweryfikowania ilości osób 

w złożonych deklaracjach. Zastępca Wójta powiedziała, że planowane są kontrole w tym 

zakresie, które miały odbyć się w drugim kwartale, planowane są także kontrole pod kątem 

nowo wybudowanych domów, które są zamieszkiwane, a nie są na te nieruchomości złożone 

deklaracje. Pani Wójt w odniesieniu do pytań na wczorajszej komisji, wyjaśniła, że wobec osób, 

które nie złożyły deklaracji i pomimo wysłanych wezwań nadal się uchylają od złożenia 

deklaracji będą prowadzone postępowania i wydana decyzja z określoną stawką za wywóz 
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odpadów. Kontynuując Zastępca Wójta powiedziała, że pojawiły się także głosy w czasie 

poprzednich komisji, aby zwiększyć w okresie letnim częstotliwość wywozu odpadów 

biodegradowalnych, co byłoby wskazane, jednak należy rozważyć to pod katem środków 

finansowych Gminy. Pani Wójt podziękowała Sołtysom i Radnym za wsparcie gminy 

w zakresie gospodarki odpadami. Podsumowując powiedziała, że Gmina czyni wszelkie 

starania, aby monitorować system odbioru odpadów komunalnych, także pod kątem 

windykowania należności za opłaty za odpady. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

po zapoznaniu się przez Komisję Socjalno-Porządkową i Oświaty z Informacją Wójta Gminy 

nt. funkcjonowania systemu odbioru odpadów komunalnych z terenu gminy za I półrocze 2020 

roku poddała ww. informację do zaopiniowania. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad przyjęciem Informacji Wójta Gminy 

nt. funkcjonowania systemu odbioru odpadów komunalnych z terenu gminy za I półrocze 2020 

roku stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po omówieniu Informacji Wójta Gminy 

nt. funkcjonowania systemu odbioru odpadów komunalnych z terenu gminy za I półrocze 2020 

roku, wyrażając stanowisko przyjęła powyższą informację. 
 

AD 6. Analiza realizacji budżetu gminy za I półrocze 2020 roku 

Skarbnik Gminy Bernadeta Kubicka przedstawiła i omówiła Analizę realizacji budżetu 

gminy za I półrocze 2020 roku, na którą składają się  następujące dokumenty: 

- Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze 2020 roku, która 

stanowi, 

- Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard 

za I półrocze 2020 roku,  

- Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 

za I półrocze 2020 r. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Kubicka w czasie omawiania powyższej Analizy powiedziała m.in. 

że w ciągu I półrocza zaszły zmiany, które spowodowały, że planowane dochody zgodnie 

z uchwałą budżetową wynosiły 69.808.036,00 zł a do końca I półrocza wzrosły do kwoty 

70.462.894,44 zł, również planowane wydatki z kwoty 77.268.036,00 zł wzrosły do kwoty 

78.927.883,12 zł, tym samym zwiększył się deficyt do kwoty 8.509.988,68 zł. Skarbnik 

wyjaśniła, że jeżeli chodzi o dochody, to zostały one wykonane w kwocie 34.472.605,86 zł 

co stanowi 48,92 % planu rocznego. Skarbnik omawiając dochody, powiedziała, że ważną 
pozycją są dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków 

europejskich, które stanowią kwotę 1.147.168,11 zł, w tym dotacje celowe na zadania 

inwestycyjne. Następnie Skarbnik wyjaśniła, że w ramach dotacji na zadania inwestycyjne 

w tym roku wpłynęła ostatnia transza w kwocie 175.282,42 zł na zadanie pn. „Budowa miejsc 

rekreacyjno-sportowych w miejscowości Ulikowo i Pęzino gmina Stargard”, które zostało 

zrealizowane w II półroczu 2019 r. Ponadto Gmina jest w trakcie realizacji zadania 

pn. „Termomodernizacja istniejącego budynku Szkoły Podstawowej w Sownie, a także 

w trakcie realizacji zadania pn. „Budowa Szczecińskiej Kolei Metropolitalnej 

z wykorzystaniem istniejących odcinków linii kolejowych Nr 406, 273, 351”. Ponadto 

Skarbnik powiedziała, że w tym roku Gmina otrzymała również dotacje celowe z udziałem 

środków europejskich na realizację zadań bieżących na kwotę 134.390,00 zł i są to dotacje 

na realizację zadania pn. „zdalna Szkoła – wsparcie Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej 

w systemie kształcenia zdalnego” oraz na zadanie pn. „zdalna Szkoła+ w ramach 
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Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej”. Następnie Skarbnik powiedziała, że jeżeli chodzi 

o wydatki, to zostały one zrealizowane na poziomie 40,82%, co stanowi kwotę 32.237.662,13 

zł, z tego realizacja wydatków bieżących na poziomie 45,48% w kwocie 63.640.996,52 zł 

i z planowanych wydatków majątkowych  w kwocie 15.331.886,60 zł wykonano 3.294.282,47 

zł, tj. 21,49%. Skarbnik wyjaśniła, że poziom wykonania wydatków majątkowych wiąże się 
z tym, że inwestycje ruszyły w II półroczu, w związku z tym w chwili obecnej dużo się dzieje 

w zakresie wydatków majątkowych, ponadto płatności przewidziane są w grudniu. 

Kontynuując Skarbnik wyjaśniła, że planowany w uchwale budżetowej na 2020 r. deficyt 

budżetowy w wysokości 7.460.000,00 zł wzrósł do kwoty 8.509.988,68 zł, 

natomiast planowane rozchody budżetu nie zwiększyły się i pozostały na tym samym poziomie, 

wykonane zostały w kwocie 960.000,00 zł. Skarbnik odnosząc się do stanu zadłużenia z tytułu 

zaciągniętych kredytów, powiedziała, że obecna kwota zadłużenia wynosi 25.442.000,00 zł.   

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

po zapoznaniu się przez Komisję Socjalno-Porządkową i Oświaty z Analizą realizacji budżetu 

gminy za I półrocze 2020 roku poddała ww. informację do zaopiniowania. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad przyjęciem Analizy realizacji budżetu gminy 

za I półrocze 2020 roku stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po omówieniu Analizy realizacji budżetu gminy 

za  I półrocze 2020 roku, wyrażając opinię przyjęła powyższą informację. 
 

AD 7. Sprawy różne 

 

Radna Agnieszka Bieniek zabierając głos, powiedziała, że zauważyła, iż dochodzi do absurdu 

w zakresie publikowania pism na stronie Gminy, a mianowicie Radna powiedziała, 

że w petycji, w której występowała jako Radna zanonimizowano jej imię i nazwisko. Następnie 

Radna zapytała, na jakiej podstawie prawnej zostały zanonimizowane dane w postaci imienia 

i nazwiska Radnej, ponadto dodała, że prosi aby upublicznić jej dane w postaci imienia 

i nazwiska w tej petycji. Kontynuując Radna zwracając się do Wójta powiedziała, że chciałaby 

doprecyzować pytanie, które zadała podczas wczorajszego posiedzenia komisji, a mianowicie 

w związku z informacjami, które docierają do Radnej, prosi o informację, w okresie 

od początku kadencji, kto z pracowników Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych 

zrezygnował z pracy, kto jest na zwolnieniu lekarskim, kto dostał wypowiedzenie. Radna 

dodała, że chodzi o ilość osób. Następnie Radna powiedziała, że składa wniosek o umieszczenie 

znaku na ulicy Podleśnej, gdzie nie ma oznakowania na odcinku po lewej stronie. Kontynuując 

Radna odniosła się do przetargów na drogę w Sownie, które zostały unieważnione i w związku 

z tym 350 tys. zł, które miały być przeznaczone na to zadanie zostały niewykorzystane, 

w związku  z tym Radna zapytał, czy te środki w wysokości 350 tys. zł będą czekały 

na następny przetarg, ponadto zapytała, co z kwotą 200 tys. zł, o której była mowa w czerwcu, 

która nie została wykorzystana? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że w chwili obecnej nie ma jeszcze informacji 

na temat przetargu dotyczącego drogi w Sownie i przekaże ją na sesji. 

Radny Janusz Łojko zapytał, kiedy kończą się umowy na dzierżawę lokali należących 

do Gminy przez TPD na prowadzenie przez nich przedszkoli. Radny powiedział, 

aby zastanowić się przy zawieraniu nowych umów nad podwyżką i ustaleniem nowych stawek 

na dzierżawę pomieszczeń, a także wziąć pod uwagę, aby Spółdzielnia Pęzinka dostarczała 

posiłki do tych przedszkoli. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że TPD w chwili obecnej ma innego dostawcę 
posiłków, ale Wójt powiedział, że pochyli się nad tym tematem, ponadto dodał, że przeanalizuje 

kwestię stawek w nowych umowach. 
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Radny Maciej Lipka zapytał, na jakim etapie załatwiania sprawy jest kwestia przejścia 

dla pieszych i przystanku, bezpiecznego zjazdu do posesji oraz kwestia przesunięcia obszaru 

zabudowanego na drodze powiatowej na odcinku Żarowo-Stargard? Radny doprecyzowując 

pytanie, zapytał, czy jest odpowiedź w tej sprawie z Powiatu, kiedy podejmą działania 

oraz kiedy należy spodziewać się efektów, ponieważ mieszkańcy już długo wnioskują w tej 

sprawie. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że do sesji ustali na jakim etapie jest sprawa 

i przekaże informację. 
Radny Janusz Łojko zapytał, czy już coś wiadomo na temat zmiany strefy autobusu 

jeżdżącego do Klępina? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że na tę chwilę nie ma informacji w tym zakresie, 

ale wróci do rozmów na ten temat. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak w odpowiedzi do Radnego Janusza Łojko, 

powiedział, że kwestia zmiany strefy zależna jest od uchwały Rady Miejskiej. Następnie 

zwracając się do Radnej Agnieszki Bieniek odnośnie zapytania o sprawy pracownicze, 

powiedział, że Radna powinna zwrócić się w tej sprawie do Wójta z wnioskiem o informację 
publiczną. Następnie Przewodniczący zapytał Radną Agnieszkę Bieniek, w jakim celu i jaki 

użytek Radna chce zrobić z tej informacji? 

Radna Agnieszka Bieniek odpowiedziała, że to pytanie skierowała do Wójta, 

a nie do Przewodniczącego, poza tym Radna powiedziała, że wie w jakim celu zadała 

to pytanie, ale nie udzieli tej informacji. 

Radny Janusz Łojko powiedział, że skoro zmiana strefy nie należy do kompetencji Gminy, 

to kto i do kogo ma wystąpić o zmianę tej strefy? Radny dodał, że pismo w tej sprawie zostało 

do Gminy złożone w lutym tego roku i od tego czasu sprawa się toczy, natomiast 

nie ma żadnych informacji w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział, że taki wniosek należy złożyć 
do Rady Miejskiej, bo od nich zależy zmiana strefy, a następnie dodał, że ta sprawa 

jest pilotowana. 

Radny Maciej Lipka odnosząc się do oceny transportu i potrzeb mieszkańców w tym zakresie, 

a także odnosząc się do komisji, która została powołana celem przeanalizowania transportu 

i nie rozpoczęła prac, Radny powiedział, że ta komisja ma strategiczne znaczenie pod kątem 

przenalizowania funkcjonowania transportu na terenie gminy Stargard. Radny powiedział, 

że gmina się rozbudowuje i w ślad za rozwojem urbanistyki przybywa połączeń autobusowych, 

szczególnie w miejscowościach wokół Stargardu, natomiast mniejsze miejscowości, oddalone 

od Stargardu, które nie rozwijają się intensywnie czasem są pozbawione transportu. 

Kontynuując Radny powiedział, że przy temacie transportu dochodzi również kwestia kosztów 

na obsługę transportu obsługiwanego na terenie gminy Stargard przez MPK, gdzie zwiększane 

są te dopłaty, dlatego Radny powiedział, że należy przyjrzeć się kwestii zasadności 

i opłacalności wykorzystania tego transportu, także należy zastanowić się, czy zwiększać liczbę 
połączeń, przeanalizować siatkę połączeń, ponieważ analiza i optymalizacja tego zadania może 

przynieść pozytywne skutki. Radny powiedział również, że na terenie gminy pojawiają się 
nowe obszary zabudowane, które nie były objęte transportem. Radny powiedział o obszarze 

między Żarowem i Grzędzicami. Następnie wyjaśnił, że warto wziąć pod uwagę, 
że miejscowości Lubowo i Żarowo należą do obwodu szkoły w Grzędzicach, do której dzieci 

z tych miejscowości dowożone są autobusem szkolnym, w związku z tym warto tę kwestię 
poddać głębszej analizie, pod kątem przedłużenia kursu MPK linii 34 z Grzędzic w kierunku 

Żarowa, który zabierałaby dzieci do szkoły w godzinach porannych i po południu, kiedy dzieci 

wracają ze szkoły, wówczas nie byłoby potrzeby płacenia dodatkowych pieniędzy na autobus 

szkolny. Radny powiedział, że warto przeanalizować te kwestie, żeby zaoszczędzić pieniądze, 

które Gmina posiada na transport i ukierunkować je na rozwój transportu, tam, gdzie jest deficyt 

lub utrudniony dostęp do transportu, m.in. chodzi o miejscowość Siwkowo i Warchlino. Radny 
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zwrócił uwagę na potrzebę weryfikacji transportu na terenie gminy, która pozwoli 

na optymalizację kosztów, żeby środki na transport były właściwie i rozsądnie wydawane, 

ale też żeby wspomóc w zakresie transportu miejscowości, które nie są objęte komunikacją, 
gdzie nie ma transportu lub jest on ograniczony. 

 

AD 8. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Monika Nikołajew podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie 

komisji. 

 

 

Przewodnicząca Komisji  

Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

 

Monika Nikołajew 
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